
 

Geachte Informateurs Broekers Knol en Schneiders, 

Wij maken graag, als samenwerkende (burger) energiecoöperaAes, van de gelegenheid gebruik om u 
een aantal zaken mee te geven voor de formaAe van een coaliAe voor de Provinciale Staten van 
Noord-Holland. 

Onze brief betreJ een voor poliAci controversieel onderwerp: windenergieprojecten. Wij willen met 
deze brief de controverse wat nuanceren en een handreiking doen voor gemeenschappelijke 
waarden, die voor alle parAjen in het poliAeke spectrum interessant kunnen zijn. Op basis van deze 
waarden hopen we een bijdrage te leveren om het formaAe proces makkelijker te maken op dit 
onderwerp.  

Voor ons staat vast dat vanwege de urgenAe van klimaatverandering, duurzame energie in de vorm 
van zon en windenergie een groot algemeen maatschappelijk belang kent. Dat is de grondslag van 
ons bestaan, anders zouden we deze moeite niet doen als burgers verenigt in coöperaAes. We 
beseffen dat niet alle parAjen dit belang onderkennen en ook heil zien in andere vormen van 
energieopwekking of meer inzeOen op besparing, wat we natuurlijk ook toejuichen. Alle vormen van 
duurzame energie zijn nodig, met windenergie op land kunnen grote en snelle stappen worden 
gemaakt in de energietransiAe en het creëren van een evenwichAg energiesysteem. 

Los van deze aanname van de nut en noodzaak van wind op land, die door diverse studies en 
beleidsdocumenten worden ondersteund, zijn er een aantal gemeenschappelijke waarden die 
poliAeke parAjen van links tot rechts kan verbinden en die mogelijk in de formaAe de polarisaAe in 
het winddebat kunnen verminderen: 

• We hebben op korte termijn veel meer duurzame energie nodig 

Los van het middel (wind, zon, geothermie etc.) is er in de provincie nog onvoldoende duurzame 
energie beschikbaar, daar is gelukkig de meerderheid het over eens. Met zonne-energie is een groot 
deel van de doelstelling in te vullen maar er zijn ook belemmeringen zoals onvoldoende beschikbare 
daken of zonnevelden die te ver van netaansluiAngen liggen. De uitvoeringsfase is nog lang niet 
voltooid; van alle plannen die er liggen kunnen er meer onuitvoerbaar zijn dan we denken. Daarom is 
het niet verstandig om een techniek als windenergie bij voorbaat uit te sluiten. In het akkoord zou 
minstens een onderzoekende houding naar windenergie opgenomen moeten zijn, nog veel beter is 
uiteraard om een versnelling van het bestaande beleid door te voeren omdat in de prakAjk blijkt dat 
windprojecten alAjd vertragen in de ruimtelijke procedures.  

• Stad en regio 

In de provincie Noord-Holland is de energietransiAe zichtbaar in het landschap. Op diverse plekken in 
de regio staan windturbines. De stad Amsterdam wil met het ‘Programma Wind Amsterdam’ 
verantwoordelijkheid nemen en ook windturbines in de stad ontwikkelen. Wij ondersteunen deze 
ambiAe om diverse redenen: 



- De stad is een grootverbruiker van energie, duurzame energie kan het beste dicht bij het 
verbruik worden opgewekt; 

- De netcongesAe problemaAek speelt in Amsterdam vooral aan de vraagkant waardoor er 
nauwelijks meer nieuwe bedrijven, woningen of maatschappelijk vastgoed kan worden 
aangesloten op het net. Lokaal duurzame energie produceren draagt bij aan het oplossen 
van dit probleem. 

- Amsterdam kan niet van de regio blijven vragen om ruimte te creëren voor duurzame 
energieopwekking, Amsterdam kan ook zelf ruimte creëren voor duurzame energie 
opwekking. 
 
• Zorg voor zeggenschap over windmolens bij de eigen inwoners 

Als een energiecoöperaAe een windpark bouwt, dan blijJ de winst in de lokale gemeenschap en gaat 
deze niet naar aandeelhouders zonder binding met het gebied. Ook zorgt een energiecoöperaAe 
ervoor dat inwoners leOerlijk aan de knoppen ziOen: zij zorgen voor hun buren door te kiezen voor 
sAlle turbines, goede locaAes en slagschaduw sAlstand regelingen. We zijn niet aXankelijk van grote 
bedrijven om energie op te wekken maar doen het zelf, bepalen zelf de prijs en wat we doen met de 
winst. Een trend naar lokaal zeggenschap die vele parAjen verbindt in de grote veranderingen die de 
energietransiAe met zich meebrengt.  

• Opbrengsten voor de lee;aarheid  

EnergiecoöperaAes zeOen graag een deel van de opbrengsten in om de leeZaarheid te verbeteren. 
Zo heeJ EnergiecoöperaAe Zuidenwind het glasvezelinternet voor de buurt betaald en de lokale 
voetbalclub van een warmtepomp en zonnepanelen voorzien. CoöperaAe Betuwewind heeJ een 
voedselbos aangelegd en een duurzaamheidsfonds ingericht. PoliAeke parAjen van links tot rechts 
hebben wensen voor de lokale leeZaarheid; coöperaAes zijn een goed vehikel om dit vorm te geven. 

• Zorg voor con<nuïteit voor lopende energie-ini<a<even  

De afgelopen vier jaar, in tegenstelling tot de jaren ervoor, heeJ de provincie opengestaan voor 
nieuwe windprojecten. De regels voor windmolens zijn in lijn gebracht met landelijke regels, er is een 
proces doorlopen in de regio’s om te komen tot geschikte zoekgebieden en de Provincie sAmuleert 
energieprojecten door ze (financieel) te ondersteunen. Voor energie coöperaAes gaf dit de afgelopen 
vier jaar de mogelijkheid om windprojecten in gang te zeOen. De meeste van die projecten zijn echter 
nog niet operaAoneel door de lange ruimtelijke procedures en parAcipaAetrajecten. Het is daarom 
van belang dat de provincie haar windbeleid conAnueert, om lopende projecten niet te stagneren. 

• Gezondheidsaspecten van windenergie verder onderzoeken 

Uiteraard richt de discussie over wel of geen windmolens zich ook op mogelijke gezondheidseffecten 
op direct omwonenden. Tijdens de ontwikkeling van een windproject onderzoeken wij daarom 
uitgebreid hoeveel mensen mogelijk hinder kunnen ondervinden van het geluid van windmolens. Die 
onderzoeken zijn nodig om gezondheidseffecten in kaart te kunnen brengen. Geef daarom als 
Provincie de iniAaAefnemers de gelegenheid om dit verder te onderzoeken per zoekgebied, zodat een 
afweging over hinder versus energieproducAe op basis van de juiste feiten kan plaatsvinden. ParAjen 
die op voorhand tegen windenergie zijn, kunnen wellicht door meer inzicht in de werkelijke effecten 
een beter beeld krijgen of windenergie op een bepaalde locaAe mogelijk is. Inpassing van 
windmolens vraagt echt om maatwerk, daar kan in het akkoord een gemeenschappelijke basis voor 
gevonden worden. Voor het aspect gezondheid is het bovendien van belang om ook de posiAeve 
effecten van windmolens op de gezondheid in kaart te brengen zoals de vermindering van 



luchtvervuiling en de bijdrage aan het tegengaan van klimaatverandering. Wat ons allen raakt en op 
Provinciaal niveau zeker impact heeJ.  

Hartelijk dank voor het lezen van deze brief. Wij wensen u een vruchtbaar (in) formaAeproces toe,  

Met vriendelijke groet, 

Inge Verhoef, Frank Boon en Tineke de Vries namens de energiecoöperaAes samenwerkend in 
Amsterdam Wind:  Zuiderlicht, Amsterdam Energie/Onze Amsterdam Noord Energie, De Windvogel. 


